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Protokół Nr XLV/2018 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 26 kwietnia 2018 r. 

 

XLV Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

26 kwietnia 2018 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy 

ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły ok. godz. 1600. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, wręczono wyróżnienia laureatom 

plebiscytu Gazety Olsztyńskiej „Super Sołtys 2017”: Piotrowi Hauzerowi, sołtysowi sołectwa 

Linowiec, Ryszardowi Pruchniewskiemu, sołtysowi sołectwa Lekarty oraz Henryce 

Łużyńskiej, sołtysowi sołectwa Ostaszewo. Wyróżnienia odebrali także uczniowie Zespołu 

Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim: Michalina Ziółkowska za zajęcie II 

miejsca w Ogólnopolskim Konkursie Geograficznym "GEO-PLANETA" - przygotowywała 

się samodzielnie oraz Kornelia Fimiarz i Cezary Milewski za zdobycie tytułu laureatów 

Ogólnopolskiego Konkursu Matematycznego i Fizycznego "Wygraj Indeks" 

zorganizowanego przez Wydział Fizyki Technicznej i Matematyki Stosowanej Politechniki 

Gdańskiej – przygotowywani przez Aleksandrę Bączek. 

Ad. 1  

 Otwarcie XLV Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank, 

- Wójt Gminy Nowe Miasto z/s w Mszanowie Tomasz Waruszewski, 

- Wójt Gminy Kurzętnik Wojciech Dereszewski, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 
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- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego, Marcin 

Sarnowski z TV NML oraz Marcin Zalewski z Gazety Nowomiejskiej. 

Ad.2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Ewa Dembek, Adam Głowacki, Romuald Koszewski  

i Andrzej Lewandowski. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Paweł Dreszler. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Dreszler wyraził zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali w materiach sesyjnych 

(załącznik nr 4). 

Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 13 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XLV Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Roczne sprawozdania z działalności: Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie, Domu 

Dziecka w Pacółtowie, Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście Lubawskim. 

9. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2017 r. 
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a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2017 r. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2017 r.  

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2017 r.  

d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia powiatu, 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu, 

f) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej, 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

powiatu nowomiejskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r. 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Nowomiejskiego.    

10. Przerwa 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

13.      Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 rok 

dla Powiatu Nowomiejskiego.  

14.      Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/204/2016 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie powierzenia Gminie 

Kurzętnik zadania z zakresu właściwości powiatu polegającego na założeniu i prowadzeniu 

publicznej szkoły podstawowej specjalnej zmienionej uchwałą nr XXXIX/288/2017 Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 listopada 2017 r. 

15.      Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

16.      Sprawy różne. 

17.      Zakończenie obrad XLV Sesji Rady Powiatu. 
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Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XLIV Sesji Rady Powiatu Zbigniew Ziejewski poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez 

odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLIV/2018. „Za” 

głosowało 13 radnych. 

Z sali obrad wyszedł radny Marcin Buliński. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 12 

radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 16 

marca do 19 kwietnia 2018 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 15 i 26 marca 

oraz 5 kwietnia 2018 r. (załącznik nr 5) 

Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Starosta Andrzej Ochlak przedstawił uzupełnienie sprawozdania: 

- 27.03 – walne zebranie sprawozdawczo – wyborcze UTW. Starosta poinformował, że radna 

Elżbieta Grzonkowska została wybrana na funkcję Prezesa UTW; 

- 05.04 – spotkanie z Dyrektorem Zespołu Szkół im. C. K. Norwida w sprawie obchodów 

Jubileuszu 160-lecia Liceum Ogólnokształcącego; 

- 09.04 – spotkanie z Wicewojewodą Sławomirem Sadowskim na temat dodatkowej puli środków 

na modernizację dróg gminnych i powiatowych; 

- 10-11.04 – Zgromadzenie Ogólne Związku Powiatów Polskich; 

- 12.04 – podpisanie umowy na modernizację drogi powiatowej Nowy Dwór – Lekarty, 

wykonawcą robót będzie Przedsiębiorstwo Drogowo – Budowlane w Brodnicy; 

- 13.04 konferencja Wojewódzkiej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych w Zespole 

Szkół Zawodowych w Kurzętniku; 

- 16.04 – posiedzenie Komisji Budżetowej; 

-17.04 – spotkanie z p. Januszem Adamiakiem Kierownikiem Rejonu Dróg Wojewódzkich w 

Nidzicy w sprawie bieżącego utrzymania drogi wojewódzkiej nr 538, szczególnie złego stanu 

poboczy na odcinku od Wawrowic do Bielic. Kierownik Adamiak zapewniał, że będą dokonane 

miejscowe naprawy i uzupełnienie poboczy; spotkanie z okazji Dnia Inwalidy organizowane przez  
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Związek Emerytów i Rencistów; zebranie sprawozdawczo – wyborcze Komitetu Rozbudowy 

Szpitala; 

- 20.04 – spotkanie z Burmistrzem Miasta i Wójtami Gmin na temat wspólnych przedsięwzięć, 

inwestycji. Na spotkaniu rozmawiano także o biurze spółki Wody Polskie, które ma funkcjonować 

w budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3, a do tej pory nie zostało otwarte; 

-24.04 – posadzenie dębów pamięci ofiar zbrodni katyńskiej przy ZSZ w Kurzętniku. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radni nie mieli wniosków ani zapytań. 

Ad. 8  

Roczne sprawozdania z działalności: Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie, 

Domu Dziecka w Pacółtowie, Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Nowym Mieście Lubawskim oraz Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście 

Lubawskim 

Roczne sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie w 2017 r. 

stanowi załącznik nr 6. 

Sprawozdanie szczegółowo omówił Dyrektor DPS Grzegorz Januszewski. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. Radni nie mieli pytań. 

Roczne sprawozdanie z działalności Domu Dziecka w Pacółtowie w 2017 r. - załącznik nr 7. 

Dyrektor Domu Dziecka Małgorzata Wojnarowicz omówiła najważniejsze kwestie związane 

z działalnością placówki. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. Radni nie mieli pytań. 

Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Nowym Mieście Lubawskim 2017 r. - załącznik nr 8. 

Kierownik PŚDS Krzysztof Piechocki poinformował o najważniejszych sprawach 

dotyczących pracy jednostki w 2017 r. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. Radni nie mieli pytań. 

Roczne sprawozdanie z działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście 

Lubawskim 2017 r. - załącznik nr 9. 

Kierownik WTZ Karina Leliwa przedstawiła  
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radnym kilka najważniejszych kwestii dotyczących działalności Warsztatu w ubiegłym roku. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 9 

Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2017 r. 

a) rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2017 r. 

Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu 

powiatu zostało szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady 

Powiatu oraz na posiedzeniu Komisji Budżetowej. Dochody zostały wykonane na poziomie 

89,45 %, wydatki na poziomie 81,05 %. Wydatki majątkowe wykonano w kwocie 686 835,04 

zł.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie zadali pytań. 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Zarząd 

Powiatu sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za 2017 r. 

Skarbnik odczytała uchwałę Nr RIO.IV-0120-66/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 23 marca 2018 r. w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Zarząd Powiatu Nowomiejskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Nowomiejskiego za rok 2017. 

Kopia uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

c) rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2017 r. 

Skarbnik poinformowała, że sprawozdanie finansowe było omówione łącznie ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania finansowego. Radni nie 

mieli pytań. 

d) zapoznanie się z informacją o stanie mienia powiatu 

P. Skarbnik poinformowała, że szczegółowa informacja o stanie mienia była załączona do 

sprawozdania z wykonania budżetu.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do tego punktu. Radni nie zadali pytań. 

e) odczytanie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Zarządowi 

Powiatu 

Sentencję wniosku Komisji Rewizyjnej odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł 

Dreszler. Radni otrzymali wniosek w materiałach sesyjnych.  

Kopia wniosku stanowi załącznik nr 11. 
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f) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej 

P. Skarbnik odczytała Uchwałę Nr RIO.IV-0120-93/18 Składu Orzekającego RIO w 

Olsztynie z dnia 13 kwietnia 2018 r. 

Kopia uchwały stanowi załącznik nr 12. 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

powiatu nowomiejskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Zapytał czy radni mają uwagi, pytania do 

uchwały. 

Radni nie zgłosili uwag, pytań do projektu uchwały. Przystąpiono do głosowania. W 

głosowaniu wzięło udział 12 radnych obecnych na sali obrad (ustawowy skład Rady - 17 

radnych). Uchwałę nr XLV/326/2018 (załącznik nr 13) podjęto jednogłośnie. 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Uchwałę nr 

XLV/327/2018 (załącznik nr 14) podjęto jednogłośnie. 

Przewodniczący złożył gratulacje Zarządowi Powiatu na czele ze Starostą. 

Starosta podziękował Członkom Zarządu za owocną  i trudną współpracę, radnym – za to, że 

podejmowali trudne czasem decyzje. Podziękował samorządowcom za wspólne 

przedsięwzięcia. Podkreślił, że gdyby nie pomoc gmin, nie można byłoby wykonać tylu 

inwestycji drogowych, powiatu nie byłoby na to stać. Złożył również podziękowania szefom i 

pracownikom jednostek organizacyjnych, naczelnikom Starostwa. Szczególne słowa 

podziękowania skierował do p. Skarbnik. Dodał, że ubiegły rok był bardzo trudny jeżeli 

chodzi o wykonanie inwestycji. W tej chwili jest rynek wykonawcy. Wykonanie modernizacji 

szpitala rozstrzygnięto dopiero przy trzecim przetargu. Nadal nie można wyłonić wykonawcy 

termomodernizacji Domu Dziecka. Jutro pracownicy Starostwa jadą do Urzędu 

Marszałkowskiego w sprawie złagodzenia wymogów przetargowych, zwłaszcza tych 

społecznych. Starosta jeszcze raz złożył wszystkim serdeczne podziękowania. 

Gratulacje złożyli także Burmistrz i Wójtowie Gmin.   

 

 

 



 

8 

 

Ad. 10   

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 11 radnych. Nieobecny jest radny Ziejewski. 

Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Wójt Gminy Biskupiec Arkadiusz Dobek, Anna Marchlewska - Barczewska, 

Kornelia Jaroszewska - Sobczak, protokolant – Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XLV/328/2018 (załącznik 

nr 15) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Na salę obrad wszedł radny Ziejewski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 12 radnych.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLV/329/2018 (załącznik 

nr 16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za 2017 

rok dla Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLV/330/2018 (załącznik 

nr 17) podjęto jednogłośnie. 

P. Anna Marchlewska – Barczewska wyszła z sali obrad. 
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Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/204/2016 

Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Kurzętnik zadania z zakresu właściwości powiatu polegającego na 

założeniu i prowadzeniu publicznej szkoły podstawowej specjalnej zmienionej uchwałą 

nr XXXIX/288/2017 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 30 listopada 

2017 r. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały.  

Starosta wyjaśnił, że kolejny raz na wniosek gminy następuje przesunięcie terminu 

uruchomienia szkoły. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLV/331/2018 (załącznik 

nr 18) podjęto jednogłośnie. 

P. Jaroszewska - Sobczak wyszła z sali obrad. 

Ad. 15 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Wniosków i zapytań nie było. 

Ad. 16 

Sprawy różne 

Przewodniczący przypomniał radnym, że 30 kwietnia mija termin składania oświadczeń 

majątkowych. 

Poinformował również, że kolejna sesja odbędzie się w przyspieszonym terminie - 17 maja.  

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 17 

Zakończenie obrad XLV Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XLV Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu. 

     

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 


